

2. *Considers* that the 1952-1953 work programme of the Commission included in its annual report is of primary importance for the economic development of Latin America; and

3. *Endorses* the priorities allocated by the Committee of the Whole to the individual work projects.

421 (XIV). Report of the International Monetary Fund

Resolution of 29 May 1952¹⁹

The Economic and Social Council

Takes note of the report of the International Monetary Fund (E/2169 and Add.1).

422 (XIV). Critical shortage of insecticides for public health purposes

Resolution of 2 July 1952²⁰

The Economic and Social Council

1. *Takes note* of the report of the Working Party²¹ which was convened in accordance with Council resolution 377 (XIII) to examine the world position regarding the supply of DDT and BHC;

2. *Expresses* its appreciation to the members of the Working Party for their study of this question;

3. *Notes* the finding of the Working Party that at the present time a significant shortage of these insecticides does not exist;

4. *Commends* the report of the Working Party to the Members of the United Nations and of the specialized agencies concerned for their serious consideration and detailed examination, and urges them most strongly to pay particular attention to the implementation, in so far as possible, of the recommendations of the Working Party, particularly those relating to the need for continued research on the use of newer insecticides with special emphasis on the problem of the development of resistant insect strains, the time of placing of orders, and the further removal of restrictive trade barriers, in order that the situation may be further improved; and

5. *Decides* to consider at some future date the need for any further meeting of the Working Party in the light of any significant change in the demand-supply situation in respect of insecticides.

¹⁹ See documents E/2244 and E/SR.584.

²⁰ See documents E/2287 and E/SR.628.

²¹ Documents E/2183 and Corr.1.

2. *Considère* que le programme de travail de la Commission pour 1952-1953, tel qu'il se trouve exposé dans son rapport annuel, présente une importance capitale pour le développement économique de l'Amérique latine;

3. *Approuve* l'ordre d'urgence attribué par le Comité plénier aux divers projets de travail.

421 (XIV). Rapport du Fonds monétaire international

Résolution du 29 mai 1952¹⁹

Le Conseil économique et social

Prend acte du rapport du Fonds monétaire international (E/2169 et Add.1).

422 (XIV). Grave pénurie d'insecticides dans le domaine de la santé publique

Résolution du 2 juillet 1952²⁰

Le Conseil économique et social

1. *Prend acte* du rapport du Groupe de travail²¹ qui s'est réuni, en application de la résolution 377 (XIII) du Conseil, pour examiner la situation mondiale des approvisionnements en DDT et en BHC;

2. *Exprime* aux membres du Groupe de travail sa satisfaction pour l'étude qu'ils ont faite sur cette question;

3. *Note* la conclusion formulée par le Groupe de travail, selon laquelle il n'existe pas, à l'heure actuelle, de pénurie importante de ces insecticides;

4. *Recommande* le rapport du Groupe de travail aux Etats Membres de l'Organisation des Nations Unies et des institutions spécialisées intéressées, afin qu'ils le soumettent à un examen attentif et approfondi, et les invite instamment à apporter une attention tout particulière à la mise en œuvre, dans la mesure du possible, des recommandations du Groupe de travail, notamment celles qui concernent la nécessité de continuer les recherches sur l'utilisation de nouveaux insecticides en donnant une importance spéciale au problème que pose le développement de souches d'insectes résistantes, le moment auquel il convient de passer les commandes et les limitations des barrières qui s'opposent au commerce des insecticides, afin d'améliorer encore la situation;

5. *Décide* d'examiner à une date ultérieure la nécessité d'organiser de nouvelles réunions du Groupe de travail, à la lumière des changements importants qui pourraient se produire en ce qui concerne la situation des besoins et des approvisionnements en insecticides.

¹⁹ Voir les documents E/2244 et E/SR.584.

²⁰ Voir les documents E/2287 et E/SR.628.

²¹ Documents E/2183 et Corr.1.